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Nagy Máté Gergely 

Tanulmányi területért felelős referens – Gazdasági elnökhelyettes 

 

Az idei év januárjában már úgy kezdhettem el a munkámat az Elnöki Kabinetben 

tanulmányi területért felelős referensként, hogy sikerült a szakterülettel összefüggő 

legfontosabb tudásokkal felvérteznem magam, illetőleg beletanulhattam a Kabinet 

működésébe és feladatainak ellátásába, mely merően különböző volt a kari 

részönkormányzatban tapasztaltakhoz. Az év elején legfontosabb feladatom volt, hogy a 

képzésfejlesztési területhez kapcsolódóan kidolgoztam az úgynevezett kiscsoportos 

beszélgetések koncepcióját, valamint a beszélgetésekhez kapcsolódó legfontosabb 

témákat és kérdéseket, illetve felkerestem különböző szakokhoz és évfolyamokhoz tartozó 

hallgatótársaimat, hogy minél szélesebb körű véleményekre lehessen építeni a 

beszélgetések végeztével. Mindezek mellett nem szakadtam el korábbi szakterületemtől 

sem, hiszen segítséget nyújtottam a Kabinet akkori gazdasági elnökhelyettese számára is, 

illetve a kari részönkormányzatok gazdasági- és szociális ügyekért felelős alelnökeinek az 

új, rendszeres szociális ösztöndíjhoz kapcsolódó szabályzat gyakorlati kivitelezéséhez, 

illetőleg az eljárás során felmerülő kérdések esetén is rendelkezésre álltam. 

A kiscsoportos beszélgetések elindulása is a tanulmányi terület továbbra is aktív volt, 

hiszen elkezdődtek az egyeztetések Fejlesztési Rektorhelyettes Asszonnyal a hallgatói 

életút koncepciójáról, melynek munkaanyagáról többször is egyeztettünk mind a Kabinet 

érintett személyeivel, mind Rektorhelyettes Asszonnyal. A tanulmányi területhez és a 

feladataim közé tartozott még a III. Ludoviceum Kupa koncepciójának kidolgozása, 

pályázati felhívásának elkészítése, valamint az alternatív történelmi verseny 

esszétémáinak kidolgozása. Úgy vélem, hogy a tavaszi félévben is egy sikeres és 

színvonalas verseny tanúi lehettünk, ahol a döntőbe jutott csapatok érveik mentén 

mérkőzhettek meg egymással a viták során. 



 

 

Tavasszal a HÖOK kezdeményezésére a képzési és kimeneti követelmények reformja indult 

el, amelyhez az egyes képzésen részvevő hallgatók kértem fel arra, hogy véleményezzék 

a képzéshez tartozó tanterveket és kimeneti követelményeket. Részt vettem továbbá a 

HÖOK Tanulmányi Akadémiájának alakulásakor a kiosztott feladatok elvégzésében, ahová 

a Erasmusos hallgatókhoz kapcsolódó statisztikai adatokat kellett a HÖOK felé továbbítani. 

A tavasz folyamán sikeresen valósítottuk meg az EHÖK szervezetfejlesztő hétvégéjét, ahol 

egy tanulmányi – juttatási vegyes szekció vezetését végeztem. Szó volt többek között az 

utánpótlásról, illetőleg a Tanulmányi és Vizsgaszabályzat és a Hallgatói Térítési és Juttatási 

Szabályzat módosításával összefüggő ötleteket beszéltük át. Később ezen ötleteket is 

felhasználva nyújtottuk be a különböző szabályzatokat érintő módosításokat. Ezenkívül 

aktívan vettem részt a rendszeres szociális ösztöndíjhoz kapcsolódó módosításokban, mind 

a szükséges igazolások listájának tekintetében, mind a pontrendszert tekintve. 

Később beleláthattam a hallgatói közéleti ösztöndíjhoz és a demonstrátori ösztöndíjhoz 

kapcsolódó bírálási és adminisztrációs folyamatokba, melyek nagyban megkönnyítették a 

későbbi gazdasági elnökhelyettesi pozíciómból fakadó feladatok, hiszen már minden 

tudástól felvértezve láthattam neki a feladatok megvalósításának. 

Az Egyetemi Hallgatói Önkormányzatban a Gazdasági elnökhelyettesi pozíciót vettem át 

Tóth Viktóriától. A tavasz folyamán fokozatosan vont be a gazdasági feladatokba, így az 

átállás és a változás úgy vélem gördülékenyen ment, hiszen már volt tapasztalatom, hogy 

milyen feladatokat is kell majd ellátni. Ezzel párhuzamosan elkezdődött az év végi 

ösztöndíjak pályázati és bírálási időszaka is, így aktívan vettem ki a részem a pályázatok 

elbírálásában és a keretösszegek felosztásában. Ettől a hónaptól kezdve hárult rám a 

közéleti és demonstrátori ösztöndíjakkal való teendők ellátása is, amelyet Molnár Anna 

adminisztrációs referenssel azóta is hónapról-hónapra végzünk.  

A HÖOK Szociális Akadémiája is ekkortájt indult újra, ugyanis feladatul kaptuk az 

egyetemünkön található teljesítmény-, szociális alapú, valamint egyéb ösztöndíjakból álló 

ösztöndíjkataszter elkészítése. Sajnálatos módon az többi intézményi képviselő 

inaktivitása miatt további projektek nem valósultak meg a Szociális Akadémia keretein 

belül, ugyanakkor az őszi HÖOK Vezetőképző alkalmával a Juttatási Szekcióban proaktív 

képviselők kerültek, melynek köszönhetően azóta elindult egy új folyamat és egyben egy 



 

 

fórum, ahol a juttatási portfólió területén beszélhetjük meg egymás között az 

aktualitásokat. Így összességében úgy látom, hogy újra megvalósulhat az a kötetlen 

fórum, ahol értékes tapasztalatokat és meglátásokat tudunk szerezni más egyetemek 

működése kapcsán, melyet felhasználhatunk a saját mindennapos működésünkben. 

Az év egyik, ha nem a legnagyobb projektje a Gólyatábor, mely lebonyolításában szintén 

aktívan vettem részt. Elsőként a feladataim közé a fotószolgáltatással, 

videószolgáltatással, egészségügyi szolgáltatással kapcsolatos vállalkozási szerződések, 

adatfeldolgozási szerződések és igénybejelentő dokumentumok elkészítése tartozott. 

Később a felügyeletem alá tartoztak a gólyatábori kitelepülők, így folyamatosan 

kapcsolatban voltam mind az egyetemünkön belül működő szervezetekkel, mind egyetem 

kívüli szervekkel is. Úgy vélem, hogy az idei évben nagyon sikeres volt a kitelepülés, hiszen 

a standoknál folyamatosan kisebb-nagyobb tömegek hallgatták a kiállítókat. Magáról a 

Gólyatáborról is úgy gondolom, hogy sikeres rendezvényt zártunk, amivel kellően 

megalapoztuk az elsőéves hallgatótársaink integrációját az egyetemi életbe. 

A tisztségemből fakadóan számomra a nyár másik kiemelt projektje a felsőéves és elsőéves 

kollégiumi felvételi volt. A tavaszi Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzat pontozásában 

bekövetkezett változások miatt szükséges volt a bírálótáblákat aktualizálni, valamint 

szükséges volt megvitatni a kari részönkormányzatok gazdasági- és szociális ügyekért 

felelős alelnökeivel a bírálásban bekövetkezett változásokat, hogy egységesen működjön 

a bírálás mind a négy kar esetében. A Rendészettudományi Kar esetében tavasszal új 

gazdasági- és szociális ügyekért felelős személy látta el a feladatokat, akit aktívan 

mentoráltam a pályázati és bírálási időszakban. A Víztudományi Kar esetében is szükséges 

volt új bírálókat betanítani, ugyanis a nyár eleji személyi változások a VTK HÖK-ben 

negatívan érintették a szervezetet. A legtöbb feladatot a kollégiumi felvételi során az 

Államtudományi és Nemzetközi Tanulmányok Kar Diákjóléti Bizottsága adta, mert ezen kar 

esetében nem volt elegendő a mentorálás és a koordináció, ugyanis aktív szerepet kellett 

vállalnom a pályázatok elbírálásának ellenőrzésében. Ez mind igaz volt a felsőéves és 

elsőéves pályázatokra is. 

Gazdasági szempontból a következő fontos időszak a negyedik negyedévhez tartozó 

rendezvénytervek. Mindegyik kari részönkormányzat esetén egyeztetéseket folytattunk 



 

 

Balsai Dorottyával a rendezvényekről, azok időpontjáról, valamint költségvetéséről. 

Ugyanakkor költségvetés tervezés szempontjából esedékes volt a 2024. évi költségvetés 

tervezése is. A dologi költségvetés felosztása a karok méretére arányosítva történt, 

amelyen belül tervezhettek a jövő évre vonatkozóan. A költségvetési tábla elkészítésekor 

talán a legnehezebb feladat és a leginkább időigényes feladat a különböző tételek CPV-

kódok szerinti besorolása. Az ösztöndíjas költségvetés pedig most is az idei felhasználás, 

valamint a 2023/24-es tanév demonstrátorainak száma alapján lett tervezve és 

optimalizálva. A kész költségvetési tervezést pedig az Oktatási és Tanulmányi Irodával 

történő egyeztetés után véglegesítettük és adtuk le a Gazdasági Hivatal számára. Az ősz 

folyamán később az éves rendezvényterv elkészítésében is aktív szerepet vállalta, mind az 

EHÖK által tervezett rendezvények időpontjainak kitalálásban, mind kérdés esetén a kari 

részönkormányzatok számára is készséggel rendelkezésre álltam költségvetési kérdés 

esetén. A költségvetéssel kapcsolatosan még elmondhatom, hogy június óta folyamatosan 

nyomon követtem mind a kari részönkormányzatok dologi költségvetésének változásait, 

mind az Elnöki Kabinet dologi költségvetésének változásait. Két esetben szükséges volt 

átcsoportosítást kezdeményezni a dologi költségvetésben, mely az EFOTT Fesztivál és Pont 

Ott Parti kitelepülésekhez volt szükséges. Az ösztöndíjas költségvetés esetében is több 

átcsoportosítás történt, ugyanis egyes hónapok esetében a tevékenységek nem úgy 

alakultak, ahogy azt az év elején elterveztük. Ennek alapján szükségesnek látom a jövő 

évre való tekintettel, hogy a költségvetés tervezésnél az idei év tapasztalatait beépítsük.  

Az ősz folyamán a szociális ügyeket tekintve sikeres zajlott le a rendszeres szociális 

ösztöndíj pályázata, melyhez igyekeztem minden segítséget megadni a kari 

részönkormányzatok szociális ügyekkel foglalkozó tagjainak, illetve egyes Diákjóléti 

Bizottságok számára is. A HÖOK Szociális Akadémiájának is részt vettem az ülésén, 

melyben a jogviszonyigazolásokkal kapcsolatos törvényi változásokat beszéltük át, 

kialakítva egy ajánlást az egyetemek számára az említett kérdéskörben. Ezzel 

párhuzamosan az ősszel több ízben is történt HJTSZ módosítás, mely inkább technikai 

jellegű volt a szükséges igazolások listáját tekintve, amelyek a nyári és őszi bírálási 

időszakban ütköztek ki mint hibák. Nagy változásnak tartom ugyanakkor a jövő évtől 

életbe lépő formai hiánypótlást is a dokumentumok anonimizálására vonatkozóan. Az ősz 

folyamán több alkalommal is megbeszéléseken vettünk részt az Adatvédelmi Iroda 



 

 

kezdeményezésére. Az elmúlt hetekben széleskörű egyeztetéseket folytattunk a Kollégiumi 

Osztály osztályvezetőjével és az Oktatási és Tanulmányi Iroda irodavezetőjével és több 

munkatársával, mely az újonnan bevezetésre kerülő szabály gyakorlati megvalósításáról 

szólt. 

Az év végi Alapszabály módosításkor az EHÖK Küldöttgyűlés megszavazta, hogy 

létrejöhessen az Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Diákjóléti Bizottsága, majd később a 

Bizottság ügyrendje is elfogadásra került. Nagy eredménynek tartom, hiszen többkörös és 

több résztvevő által lefolytatott egyeztetések után jöhet létre a Bizottság, melynek 

legfontosabb feladata a jövőben a bírálások egységesítése lesz, valamint az adminisztráció 

összehangolása lesz. 

Végezetül úgy vélem, hogy a magunk mögött hagyott időszakban sok kihívással találtuk 

szembe magunkat, ugyanakkor egy sikeres évet zárhattunk magunk mögött. 

 

Budapest, 2023. 12. 10. 

 

Nagy Máté Gergely s.k. 

 

 

 


